

Get together

Selection & Text: Anja Beeler



Am Walensee, eine knappe Stunde von Zürich entfernt, liegt das Dörfchen Murg, geprägt vom See und von spektakulären Bergen. Hier wurden früher Baumwollfäden gesponnen, heute wird eine erlebnisreiche Gastfreundschaft zelebriert.

Located on Lake Walen, just under an hour's drive from Zurich, the village of Murg enjoys a superb lakeside setting and spectacular mountain backdrop. Formerly known for its cotton spinning, it has succeeded in growing a new and exciting reputation for hospitality.

Experience a Caribbean fjord in Switzerland

lofthotel.ch

Wer von Zürich ins Bündnerland fährt, dem tut sich eine spektakuläre Szenerie auf: Das türkisblaue Wasser des Walensees lässt Karibikstimmung aufkommen. Die steilen Felswände der Churfirsten erinnern an einen norwegischen Fjord. Auf einer Halbinsel im Dörfchen Murg liegt das lofthotel – früher eine Spinnerei, heute ein kleines, aber feines 3-Sterne-Superior-Idyll. Mit viel Herzblut und Sinn für Kunst- und Erlebniswelten entstanden aus dem ehemaligen Fabrikgebäude das Hotel, das Restaurant sagibeiz sowie Lofts, Ateliers und Gewerberäume. Der industrielle Charakter blieb erhalten, die Möbel sind aus lokalem Kastanienholz geschreinert, altes Material aus der Fabrik wurde kreativ in den Umbau integriert und namhafte Kunst bereichert das ganze Areal.

So besonders wie die Idee hinter dem gesamten Areal sind auch die Zimmer des Hotels: In die beiden Bikerlofts kann man mitsamt dem geliebten Motorrad hinein-fahren, die Loftsuite erstreckt sich über 330 Quadratmeter, und neben Kreativ-räumen für Seminare verfügt das Haus auch über eine Event- und Tennishalle so-wie einen Wellness- und Fitnessbereich auf dem Dach: Loftfeeling pur!

In der sagibeiz direkt am See geniesst man die frische regionale Küche und feiert Anlässe mit bis zu 300 Personen. Zudem stehen Fahrräder zur Verfügung und am privaten Bootssteg warten Boards fürs Stand-up-Paddling sowie Schiffe jeglicher Grösse auf die Gäste für eine Fahrt über den See. Die umliegenden Berge können mit hauseigenen Outdoor Guides zu Fuss oder per Ski erkundet werden.

Travel from Zurich to the Graubünden region and you will be rewarded with spectacular scenery: The turquoise waters of Lake Walen add a touch of the Caribbean whilst the steep rock faces of the Chur-firsten call to mind a Norwegian fjord. The lofthotel – formerly a spinning mill, now a small but superior three-star idyll – stands on a peninsula in the village of Murg. With energy and obvious flair for art and sensory experiences, the former factory building has been converted into a hotel and restaurant plus lofts, workshops and commercial spaces. The industrial character has been carefully retained, the furnishings are made from local chestnut, old factory materials have been reused in creative ways and the entire site is decorated with works by well-known artists.

The hotel rooms are every bit as unique as the idea behind the development as a whole: The two biker lofts can accommo-date both rider and beloved bike whilst a superb loft suite extends across a vast 330 square metres. Besides creative spaces for seminars, the hotel also offers an event and tennis hall plus a rooftop well-ness and fitness zone for a 100 per cent loft sensation!

The sagibeiz restaurant right by the lake seats up to 300 persons and is the perfect place to enjoy fresh regional cuisine. Pedal bikes are available too and the hotel also has a private mooring with stand-up paddle boards and boats of all sizes. The surrounding mountains can be explored on foot or skis accompanied by the hotel's own guides.



Lichtdurchflutet: die Seminarräume.
Flooded with light: the seminar rooms.

Information

Die Schweizer Hotelgruppe BEST 3 STAR HOTELS vereinigt die besten Schweizer 3-Sterne-Hotels. Die Mitgliederbetriebe überzeugen mit top Infrastruktur und überdurchschnittlichem Service. Neben hervorragenden Gästeratings gilt es auch eine ganze Reihe übergeordneter Qualitätskriterien zu erfüllen. Insgesamt zählt die Vereinigung 34 Mitglieder in der ganzen Schweiz.

The Swiss BEST 3 STAR HOTELS group brings together the best three-star hotels in Switzerland. Member hotels all offer first-class infrastructure and superior service. Besides outstanding guest reviews, establishments are expected to meet a wide range of stringent quality criteria. The group currently has 34 members spread all over Switzerland.

best3starhotels.ch



Industrieller Chic: das lofthotel am Walensee.
Industrial chic: the lofthotel on Lake Walen.